
 

Unge tjener minst i aksjemarkedet: 
Dette kan være forklaringen 

Unge tjener minst penger på aksjer, viser studie. Likevel har det aldri vært så mange 
småinvestorer under 30 år som det siste året. Nå kommer en av forskerne bak 
studien med råd til unge investorer. 

 
UNG INVESTOR: Ida Vesteng Mathisen (20) begynte å undersøke ulike sparemetoder i fjor. Etter å ha lest om 

aksjer som steg i verdi ønsket hun å prøve selv. 

 Privat 

• Lisa Pedersen 
• Joachim Birger Nilsen 

Publisert: Publisert:  

4. mai 

Det siste året har rekordmange nye småinvestorer gått inn i aksjemarkedet, viser tall 
fra organisasjonen AksjeNorge. 

– Dette er gode nyheter, mener Samuli Knüpfer, professor og forsker ved 
Handelshøyskolen BI. 
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Han er en av flere forskere som står bak en studie om utviklingen på Oslo Børs, 
tidligere omtalt av forskning.no. 

Funnene kan være en vekker for yngre investorer. 

– Vi ser at unge gjør det dårligere enn eldre. De får lavere avkastning, og det samme 
mønsteret fant vi da vi sammenlignet de med høy og lav formue, forklarer 
professoren. 

– En risiko jeg er villig til å ta 

20 år gamle Ida Vesteng Mathisen fra Eidsvoll er en av dem som i løpet av det siste 
året har investert i aksjemarkedet. 

Det var i fjor sommer ideen om aksjeinvestering slo henne. 

– Det er en mer risikabel sparemetode enn å ha pengene stående på en 
bankkonto, men jeg synes det er så spennende at det er en risiko jeg er villig til 
å ta, på grunn av mulighetene for økt avkastning, sier Mathisen til E24. 

 
Mathisen studerer medievitenskap ved NTNU i Trondheim, og følger ikke farens fotspor 

innen økonomi og finans. Hun sier at han har vært til stor hjelp etter at hun begynte å 

interessere seg for aksjesparing. 

Vis mer 

 Privat 

Flere kvinner inn på aksjemarkedet 

https://forskning.no/finans/unge-tjener-minst-penger-pa-aksjer/1841158


 3 

I mars skrev E24 om at det var rekordmange kvinner som ble aksjeeiere i løpet av 
2020. 

Tall fra AksjeNorge viste at 137.000 kvinner hadde aksjer på Oslo Børs. Det er 
22.000 flere enn for ett år siden. 

Mathisen har fått med seg nyheter om aksjer som stiger i verdi, og at stadig flere 
kvinner har begynt å investere i aksjer. 

– Derfor leste jeg meg opp på hvordan aksjehandel fungerer og hva som kan 
påvirke markedet, samtidig som jeg bombarderte faren min med spørsmål om 
tips og råd, forklarer hun. 

– Jeg vet ikke om jeg hadde fått så stor interesse for det hvis jeg ikke hadde hatt en i 
nærheten som har kunnskap om aksjer og markedet, det har vært en trygghet i at 
han har peiling, sier Mathisen. 

 
FORSKER: Professor Samuli Knüpfer ved Handelshøyskolen BI har funnet at unge investorer tjener mindre på 

aksjer enn eldre, mer velstående investorer. Det kan skyldes investeringsstrategien, mener han. 

Vis mer 

 Handelshøyskolen BI 

Ekspert: – Ikke tro på alt du leser 

Knüpfer forteller at yngre investorer skiller seg ut med en «veldig ulik investeringsstil» 
i forhold til eldre investorer. 

– Yngre investerer i mer volatile aksjer hvor det er høy omsetning og mye 
oppmerksomhet, som vekstaksjer, altså selskaper som ikke tjener penger i dag. 

– Hvorfor investerer unge slik, tror du? 

https://e24.no/boers-og-finans/i/jBmBoz/rekordmange-kvinner-ble-aksjeeiere-i-2020
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– De har kanskje ikke sett store nedturer i aksjemarkedet. Da kan det være mer 
sannsynlig at de kjøper aksjer som er populære, og som høres ut som gode historier, 
forklarer han. 

Han er klar på at det er positivt at flere er interessert i aksjer, men han kommer 
samtidig med følgende tre råd til ferske investorer: 

1. Gjør dine egne undersøkelser. 

2. Vær naturlig skeptisk til det du leser på internett. 

3. Ikke ha hastverk. 

 

Eljar Skjørholm var femten år gammel da han investerte konfirmasjonspengene sine, 
og i dag er dette hans største inntektskilde. 

Han tror det er lurt å ha en genuin interesse for finans og aksjer, og mener det 
er viktig for å kunne lykkes over tid. 

– Om interessen ikke er der, blir det vanskelig å følge med, og da burde man heller 
holde seg til fondssparing, sier Skjørholm. 

– Investerer ikke mer enn jeg har råd til å tape 

23-åringen har allerede rukket å få erfaring, men han sier at han fortsatt har mye å 
lære. 

I dag består porteføljen hans av enkeltaksjer, og antallet varierer fra uke til uke. 

– Jeg har investert en del i utbytteaksjer gjennom årene, som nå betaler for mine 
faste månedlige utgifter. Denne strategien er noe mer risikabel enn å ha en 
diversifisert portefølje med aksjefond og obligasjoner, men samtidig gir det meg 
friheten til å ta egne valg, sier Skjørholm til E24. 
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AKTIV: Skjørholm har gjennom årene fått mer og mer interesse for aksjer og finans, og synes det er viktig å 

følge markedet og trendene. 

Vis mer 

 Ole Martin Wold 

«Dobler pengene sine gjennom aksjekjøp» 

E24 har tidligere meldt om store svingninger i enkeltaksjer, som GameStop. 

Skjørholm synes det er viktig å følge trender i markedet, men er opptatt av å gjøre 
egne undersøkelser før han investerer. 

– Jeg analyserer og investerer i verdiselskaper, men samtidig er det viktig å følge 
markedet og trender, så jeg investerer i de selskapene som virker rimelig, sier 
Skjørholm. 

I løpet av det siste året har spesielt mange unge tjent penger på børsen, 
ifølge forskning.no. 

Mange av disse kan få seg en overraskelse, ifølge professor Samuli Knüpfer. 

– Man kan bli bekymret over erfaringen til disse unge investorene, og om de er 
informert nok å ta investeringsbeslutninger, advarer han, og viser til sin ferske 
studie. 

Der ser man at de eldre investorene kan vise til høyere avkastning over mange år. 

Forskeren tror det meste handler om kunnskap og erfaring. 

Kunnskap og erfaring 

Ida Bergitte Andersen Hundvebakke står bak podkasten Aksjekaffe med Ida. Hun ser 
også svært positivt på at flere unge har begynt å engasjere seg i aksjer og fond. 

https://e24.no/boers-og-finans/i/zg4zWw/gamestop-er-illevarslende-for-2021
https://forskning.no/finans/unge-tjener-minst-penger-pa-aksjer/1841158
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Hun synes ikke det er overraskende at studien viser at de eldre og mer 
etablerte gjør det best på markedet. 

 
INTERESSERT: For bare et par år siden kunne Hundvebakke ingenting om aksjer. I dag brenner hun for å gjøre 

finansverdenen mindre skremmende og vil vise at alle kan investere. 

Vis mer 

 Privat 

Hundvebakke mener det er viktig at unge setter seg godt inn i aksjemarkedet på 
forhånd. 

– Som med mange andre områder i livet, er det enklere å gjøre gode valg når 
man har erfaring og kunnskap om det man holder på med. 

 


